
PROTOKÓŁ NR III/14 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 grudnia 2014 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram III sesję rady gminy 
Kostomłoty. Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, więc rada gminy 
ma zdolność do podejmowania prawomocnych uchwał. Pragnę przywitać serdecznie pana 
wójta, radnych, sołtysów, zaproszonych gości i kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
  
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 01.12.2014 r. oraz sesji w dniu 10.12.2014 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”.  
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2014. 
11.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
12.  Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do organów samorządu 

mieszkańców wsi. 
13. Sprawy bieżące. 
14.  Zakończenie obrad III  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Czy są uwagi do przedstawionego 
przeze mnie porządku obrad? Nie widzę. Kto z państwa jest za przyjęciem 
przedstawionego porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa jest za przyjęciem 
protokołów z obu sesji. Protokoły były wyłożone w biurze rady. Kto z państwa ma uwagi 
do projektów protokołów? Nie widzę. Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu z sesji w 
dniu 01.12.2014 r., proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu z sesji w dniu 10.12.2014 r., proszę o 
podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od 
dnia 12.11.2014 r. do dnia 22.12.2014r.   



 
 
 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Podpisanie umowy o dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013 projektu pod nazwą „Remont świetlic wiejskich w 
miejscowościach: Jarząbkowice, Ramułtowice, Wilków Średzki, Zabłoto”  

3. Złożenie wniosku o płatność w ramach realizacji projektu „Świetlice wiejskie w 
sieci”. 

4. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- powołania komisji do odbioru końcowego zadania: „Budowa sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej w Kostomłotach – osiedle Zacisze” realizowanego w ramach zadania 
inwestycyjnego: „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wraz z drenażem na 
terenie gminy Kostomłoty” 
- przeprowadzenia inwentaryzacji aktywów i pasywów w UG Kostomłoty 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2014 r. 
- przekazania środka trwałego (samochód pożarniczy marki Star 200 ) dla OSP w 
Paździornie celem likwidacji 
- projektu uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty na rok 2015 
- projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty 
- powołania Zespołu Projektowego do realizacji projektu pn. „Plan gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty” współfinansowanego z Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013. 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Piotrowice – część wschodnia”. 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Budowa zatok autobusowych w m. Sobkowice w ciągu drogi wojewódzkiej nr 346”. 
5. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

• podziału nieruchomości – 15 
• wycinki drzew - 6 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 
• przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu - 2 
• inwestycji celu publicznego – budowa linii kablowej średniego napięcia w 

Piotrowicach na wniosek Taurona 
• inwestycji celu publicznego – budowa odcinka sieci wodociągowej w miejscowości 

Piotrowice na wniosek wójta gminy Kostomłoty 
• inwestycji celu publicznego – budowa odcinka sieci kanalizacyjnej w miejscowości 

Piotrowice na wniosek wójta gminy Kostomłoty 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym 

(wydział podatków)  
w okresie od 21.10.2014r. do 27.12.2014r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 52 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

73, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

17 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

56 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 
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a. odroczenia Liczba ogółem = 5,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =5 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 2, z tego: 

Odmowne = 1 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 1 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 2, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne = 2 

 
Ponadto chciałem dodać, że z sekretarzem byliśmy na spotkaniu w Tauronie, a także u 
dyrektora Legnickiej Strefy Ekonomicznej na rozmowach, jak wygląda nasza strefa 
ekonomiczna (80 ha), jakie są przymiarki, jakie są możliwości pozyskania energii. Pan 
sekretarz przygotował notatkę ze spotkania, ponieważ nie ukrywam jeździmy we dwóch, 
żeby coś nie umknęło komuś, ale też chcemy nasze spotkania uwiarygodniać 
sporządzając notatki, żeby nikt nie powiedział, że my (ja i sekretarz) wymyślamy jakieś 
rzeczy. Dlatego sporządzamy takie notatki. Jeśli chodzi o spotkanie w Tauronie to 
spotkaliśmy się z panem Sławomirem Boguckim i Dariuszem Chojnowskim. To są osoby, 
które odpowiadają bezpośrednio za sieci wysokiego napięcia. Troszeczkę byliśmy 
zaskoczeni, bo panowie stwierdzili, że 17.12.14 r. były ustalenia pomiędzy Tauronem a 
farmą wiatrową, że będzie położony kabel Ø 800 mm od Kątów Wrocławskich do GPO 
Osieczyna na koszt farmy wiatrowej. GPO farmy wiatrowej miał być budowany 1-1,2 km 
od GPZ, który ma w przyszłości wybudować Tauron. Firma wiatrowa w związku  z 
uchyleniem uchwały na sesji w dniu 28.10.2014 r. wycofała się z budowy kabla 800 mm. 
Takie widomości otrzymaliśmy od przedstawicieli Taurona. Nie są zainteresowani w  
związku  z tym, że będzie mniej wiatraków. Rozmawiałem także z kierownikiem sieci 
średniego napięcia, jaka jest możliwość przyłączenia do naszej strefy ekonomicznej pod 
działalność gospodarczą,  jakiej mocy energii. Pan kierownik stwierdził, i to było na 
piśmie z dnia 10.07.14 r. , że jest możliwość podłączenia 3 megawaty w okresie 18      
m-cy od momentu podpisania umowy przez strony o przyłączenie, z tym że, jest tu 
partycypacja w kosztach, jeżeli gmina wystąpiłaby o energię, tj. 25%. Najlepiej jak 
występuje inwestor, który będzie budował, ale są też praktykowane sytuacje, że gminy 
przeważnie występują opracowując dokumentację, ponieważ gminy na własnym terenie 
mają jakby możliwość większą i znajomość w terenie. Dokumentacja i uzgodnienia mogą 
być szybciej wykonane i np. gmina wykonuje dokumentację na własny koszt, a z chwilą 
pojawienia się  odbiorcy energii jest podpisane porozumienie z Tauronem i Tauron zwraca 
koszty za dokumentację. Czyli jest możliwość 3 megawaty, tj. zakład produkcyjny na 100 
osób. Tauron mówi, że wybuduje sieć, mimo że farma wiatrowa się wycofała z kabla, 
tylko że opracowanie dokumentacji trwa 2,5 roku, budowa 0,5 roku, tj. 4 lata średnio. 
Jest teraz pytanie, czy inwestor będzie czekał 4 lata, bo my nie możemy złożyć 
zapotrzebowania na energię, ponieważ jak złożymy wniosek i wybudują np. GPZ 50 
megawatów, to musimy płacić za niewykorzystaną energię jako zamawiający. Tutaj nie 
ma możliwości, żeby stroną była gmina, stroną musi być inwestor, który będzie budował 
zakład. Jeśli chodzi o LSSE, to rozmowy  z panem prezesem były bardzo owocne. 
Rozmawialiśmy m.in. czy LSSE jest zainteresowana wykupem gruntów lub dołożeniem się 
do infrastruktury. Powiedział, że mają bardzo dużo własnych gruntów w Legnicy i mają 
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tam teren uzbrojony. W pierwszej kolejności idą w kierunku inwestowania w Legnicy,  a 
ponadto mają dodatkowo w podstrefie Środa Śląska i Miękinia 380 ha, gdzie jedna i 
druga gmina robi drogi i uzbraja itp. Natomiast będzie promował nasze tereny, będzie 
przysyłał nam inwestorów, tylko tutaj wszystko rozbija się o energię, bo drogi jesteśmy w 
stanie zrobić. Farma wiatrowa też zapowiedziała, że pewne odcinki dróg zrobi, a my 
byśmy zrobili resztę dojazdów, tylko problem z energią. Będziemy się zapewne na 
sesjach i komisjach zastanawiać, co robić. Ponadto pan prezes wyznaczył panią dyrektor, 
która będzie się z nami bezpośrednio konsultować odnośnie infrastruktury i panią z-cę. 
On jest również do dyspozycji w razie potrzeb. Oprócz tego brałem udział w spotkaniach 
wigilijnych i opłatkowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie wójcie. Otwieram 
dyskusję.  
 
Ryszard Pisarek – Jestem troszeczkę zaskoczony, bo o tej strefie aktywności gospodarczej 
mówiło się w 1998 r. Pytam się, bo tu są radni dwóch kadencji. Mówi się, żeby uzbroić 
teren aktywności gospodarczej. Mam zapytanie, co robiła rada przez dwie kadencje? Bo 
ja myślałem, że ona jest już uzbrojona, oprócz drogi. Pytam się i publicznie proszę mi 
odpowiedzieć, bo są radni dwóch kadencji. Kadencja 2014-2018 ma szybciutko uzdrowić 
strefę aktywności gospodarczej na terenie gminy Kostomłoty. Nie tak daleko jest strefa 
aktywności gospodarczej, gdzie LSSE  zainteresowana jest Komornikami, Miękinią, a taka 
malutka strefa w Kostomłotach, która ma się tu nam narodzić. Odczytam „Strefa 
ekonomiczna, czy to się nam opłaca. Jednak na płaszczyźnie, jaką jest samorząd 
terytorialny, szczególnie małe gminy, nie można oczekiwać na wymierne wpływy do 
budżetu w kontekście ponoszonych nakładów. Koszty, na jakie są narażone gminy, 
chociażby obowiązek uzbrojenia terenu, budowa infrastruktury, doprowadzenie mediów, 
wody, gazu, prądu na płaszczyźnie mikro raczej nie osiągnie zapowiedzianych, 
górnolotnych zysków. Zatrudnienie pracowników spoza gminy, w której znajduje się 
strefa, przynosi korzyści, ale nie dla tej gminy, ale dla gmin, w której ci pracownicy 
zamieszkują i płacą podatki”. To tak dla przypomnienia starych i nowych radnych. I moje 
zapytanie jest takie, może ktoś mi odpowie, dlaczego nie rozbudowano tej infrastruktury 
w taką podstawową rzecz, jaką jest prąd, bo o kanalizację to się nie martwię. Chciałbym 
usłyszeć, jeżeli ktoś będzie mógł odpowiedzieć. Będę bardzo wdzięczny. I dzisiaj 
mówienie na tej sesji, że to gloria, będzie wielkie osiągnięcie gminy Kostomłoty. Muszę 
wam państwo powiedzieć szczerze. Obecny marszałek zarządza strefą legnicką i wprost 
mi powiedział, bo znam tego pana, zainteresujemy się, ale później. I teraz władowanie 
środków, głośno to mówię, władowanie środków tak potężne w tą malutką infrastrukturę, 
strefę ekonomiczną, czy nam to się opłaca, gdzie jeszcze państwu doczytam, to jest 
bardzo ważne – „największą korzyścią dla firm jest przede wszystkim możliwość 
zwolnienia z podatku dochodowego PIT-u i CIT-u w zależności od formy opodatkowania”. 
Ja jestem pesymistą i muszę państwu powiedzieć szkoda, bo trochę mam w głowie 
poukładane i trochę myślę ekonomią, że te pieniądze można spożytkować na nasze 
tereny wsi, gdzie mamy 111 km dróg gminnych, bo zebrałem sobie takie wiadomości o 
naszych drogach, gdzie ich potrzeba jest wielka i chodnikowanie wsi, bo to mówi o naszej 
zewnętrznej gminie, jak wieś jest otoczona. Nie z drogą lata 56, gdzie mieszkam w 
Piersnie. Odcinek drogi długości 0,5 km - chodnik z lat 1946.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Panie radny proszę formułować pytanie. 
 
Ryszard Pisarek – Proszę mi nie przeszkadzać, ja jestem przy głosie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Ale ja udzielam głosu, proszę 
formułować pytanie. 
 
Ryszard Pisarek – Moje zapytanie takie jest, publicznie o ty mówię na tej sesji, żeby 
powiedziano mi, dlaczego do tej pory nie zrobiono tej infrastruktury przez 8 lat. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Przypomnę panu, że sprawa utworzenia 
i działalności LSSE to są lata pracy, lata dyskusji, podejmowania pewnych działań przez 
poprzedniego pana wójta, przez radę poprzednich kadencji i to jest tak naprawdę 
konsekwencja podjęcia ostatecznie uchwały o utworzeniu podstrefy Legnickiej Strefy 
Ekonomicznej zarówno przez tą strefę, jak i radę poprzedniej kadencji. Natomiast szereg 
pytań które pan zadaje, to jest tak naprawdę  do odpowiedzi w poszczególnych komisjach 
plus materiały źródłowe. To trzeba się  z tym zapoznać, to nie jest temat  dzisiejszego 
posiedzenia rady, niemniej jednak, jeżeli pan jest zainteresowany, w dokumentacji 
źródłowej może pan te odpowiedzi na swoje pytania znaleźć.  
 
Janina Gawlik - Jakby wywołani zostali radni z dwóch ostatnich kadencji, może nawet 
trzech lub czterech. Ja pamiętam jak rozpoczynałam pracę radnego, to mówiło się o 
strefie ekonomicznej. Ale tylko się panie radny mówił. Żeby cokolwiek zrobić na strefie i 
ponieść koszty, czy wykonać przyłącza, co nie do końca nie jest prawdą, że nic nie 
zrobiono, bo jest już wytyczona droga, kanalizacja, tak że tutaj nie można mówić, że nie 
ma nic zrobione. Natomiast, żeby cokolwiek robić, to najpierw ta strefa musiała istnieć. I 
tak, jak pan przewodniczący powiedział. Jak pan na pewno słuchał sprawozdania z 
działalności  z ostatnich czterech lat, to legnicka strefa objęła nasze tereny w roku 2014, 
w lipcu. Był ten czas, pół roku, gdzie na pewno trzeba było pomyśleć jak tą strefę 
rozwinąć. Natomiast to co się mówiło, to zawsze mieliśmy pretensje, że mówiło się, że 
ona już jest, że jest zaakceptowana. A to nie była prawda. W roku 2014 dzięki pracy rady 
tamtej kadencji została strefa utworzona. Uważam, że pan wójt ma rację, żeby jednak 
wspierać strefę, bo to jest rozwój gminy. To są miejsca pracy. Natomiast, jeżeli pan czyta 
z gazety, że tracimy tylko na PIT, CIT to nie jest ta forma opodatkowania. Największe 
dochody gmina ma z PIT-u od pracowników, i tu są jego dochody, bo z CIT to gmina ma 
nieznaczne dochody, ale są one uzupełniane poprzez Skarb Państwa, poprzez budżet 
państwa, jeżeli objęte są działalnością legnickiej strefy ekonomicznej.  Czyli, gmina 
mając tą legnicką, nie za bardzo traci, ale zyskuje dodatkowe dochody od podatku 
dochodowego od osób fizycznych. Jeszcze chciałam zauważyć, że na tyle już było dużo 
zrobione, że nawet mamy grunty pod drogi. Praktycznie dużo zostało zrobione, żeby ta 
strefa zaczęła funkcjonować.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Uzupełnię wypowiedź pani radnej. To też 
są dochody z podatku od nieruchomości, które są znaczną pozycją w dochodach budżetu 
w momencie, kiedy takie nieruchomości tą formą opodatkowania pojawią się. 
 
Iwo Iwaszków – Ponieważ jestem radnym pierwszą kadencję, chciałbym zadać pytanie 
radnym, którzy w temacie się orientują. Czy nie byłoby dobrym pomysłem znaleźć 
poważnego inwestora, sprawdzonego na polskim rynku, a nawet światowym, który by 
przyszedł i w zamian za wakacje podatkowe wybudowałby drogi, podłączył energię i sam 
wykonał inwestycje, a my w zamian za to, dalibyśmy mu wakacje podatkowe na ileś lat, 
to już jest do uzgodnienia. Inwestor zrobiłby praktycznie wszystko bez środków 
gminnych, ludzie mieliby miejsca pracy, a za jakiś czas pieniądze z podatków wpływałyby 
do kasy UG. Śmietankę spijałyby na pewno przyszłe władze, nowi radni. Czy to nie jest 
dobre rozwiązanie? Ja nie znam się na tym. Nie jestem ekonomistą, ale tak na „chłopski 
rozum”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - To jest pytanie, które dzisiaj troszeczkę 
abstrahuje od tematyki, którą dzisiaj przyjęliśmy. Ja myślę, że to są ważne pytania, 
zagadnienia. Być może warto, żebyśmy poświęcili jedną sesję tylko kwestii LSSE. Plusy i 
minusy, jeżeli tak można to określić. Przypominam, że funkcjonujemy zgodnie z 
przepisami prawa,  a tym przepisem jest uchwała rady gminy, która wyraziła zgodę 
przystąpienia do podstrefy legnickiej i to jest jakby ciąg dalszy realizacji stanowiska rady 
gminy. Natomiast myślę, że jeżeli będziecie państwo chcieli szeroko dyskutować, to warto 
przewidzieć taki temat na którejś z sesji, gdzie moglibyśmy dyskutować. Natomiast gro 
tej dyskusji to będą prace w komisjach. 
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Janina Gawlik – Powinniśmy tu podkreślić, że w ostatniej kadencji rada gminy podjęła 
uchwałę dla przedsiębiorców i warto ją radnym rozdać. To nie jest tak, że przychodzi 
przedsiębiorca, wkłada pieniądze i nie korzysta z żadnej ulgi. Mamy taką uchwałę i warto 
nowym radnym przekazać, aby nawet szukać przedsiębiorcy i ją pokazywać. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ustosunkuję się pobieżnie do pytania. Chciałem 
powiedzieć, że 1 km przewodu Ø 800 mm położonego w ziemi to jest 3 mln zł. GPZ 
kosztuje ok. 30 mln. To jest taki koszt inwestycji. Nie ma możliwości, żeby jeden 
przedsiębiorca to udźwignął,  nawet potężna firma. Jest tak, że musimy szukać rozwiązań 
m.in. z przewodem. Musimy dyskutować, szukać rozwiązań. Może udałoby się nam, żeby 
był pod strefą, bo później kilometr. Obiecali nam, że oni już doprowadzą do GPZ-tu i 
wtedy mogą w ciągu 18-20 m-cy postawić GPZ, jeżeli będzie od firm zapotrzebowanie. 
Bo to musi być zapotrzebowanie na moc, że jedna firma potrzebuje 10 megawatów, 
druga 15 itd. Najdroższa jest energia, bo wykupy pod drogi mamy zrobione. Na część na 
pewno wykorzystamy firmę, bo będzie można wykorzystać firmy. Część za pewne my 
będziemy musieli dofinansować. Tutaj mamy ten jeden zasadniczy problem z energią, bo 
to jest potężny koszt. Była taka zasada, że jakby farma wiatrowa wybudowała przewód 
800 mm, to oni jakby wstępnie przyrzekli, że z chwilą pojawienia się w strefie naszej 
ekonomicznej inwestorów, którzy będą potrzebowali energię, to oni są skłonni od farmy 
wiatrowej odkupić kabel, żeby doprowadzić do GPZ-tu, a z ich GPO tylko zrobić przyłącze. 
Nie wiem, czy 100%, czy ile. To jest już tajemnica między firmami, które ze sobą 
rozmawiają. Tutaj najważniejsza jest energia, bo wodę mamy.       
 
Iwo Iwaszków – Czyli rozumiem, że są niewielki szanse, żeby inwestor zrobił całość. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Z rękami otwartymi go przyjmiemy.  
 
Iwo Iwaszków – Ja jestem optymistą. Jeżeli duża farma, która naprawdę dysponuje 
dużym kapitałem, która przeznaczy 3 mln zł na połączenie kabla, jeśli dostanie ileś lat 
wakacji podatkowych, to jej się to, czy tak, czy siak opłaci. To jest kwestia 
przedyskutowania. Jeśli znalazłby się ktoś taki, to myślę, że „gra jest warta świeczki”.     
 
Ryszard Pisarek – To jest mój wniosek i proszę o zaprotokołowanie. Odnośnie strefy 
ekonomicznej. Poprosiłbym przedstawiciela z LSSE, żeby nam się tu wypowiedział. Od 
gminy chciałbym, żeby opracować audyt, bo to trzeba wiedzieć, ile to nas będzie 
kosztowało. Panie wójcie, pan doskonale wie, jakie mamy zasoby w naszym nowym 
budżecie, i czy po prostu mamy środki zapewnione, bo jeżeli pan wójt mówi, że 1 km 
kosztuje 3 mln zł. Powiedziane mi było, akurat jestem instalatorem, kierownikiem robót 
instalacyjnych i się śmieję tutaj. Niektórzy tutaj  mówią, że jest przyłącze zrobione wody. 
Szkoda, że tutaj nie mamy zaproszonych gości. Bardzo bym sobie życzył, żeby na 
przyszłą sesję był zaproszony kierownik ZGK, gdzie my jako komisja zaznaczam, 
zainteresujemy się tą firmą, ponieważ później w wolnych wnioskach powiem.  Żeby on 
się wypowiedział, bo on jest osobą kompetentną, czy to przyłącze jest na tyle wydajne, 
że ok. Nie tylko żeśmy przy drodze wystawili przyłącze, trzeba to jeszcze rozprowadzić.    
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Na następnych sesjach kierownicy, pracownicy od spraw 
budowlanych będą uczestniczyć. Odnośnie zapytania pana Pisarka. Strefa jest do 
dyspozycji. Pani dyr. infrastruktury jest do dyspozycji. Zaprosimy na sesję. Także 
ustaliliśmy z panem sekretarzem będąc na spotkaniu, że w styczniu będzie wyznaczona 
osoba opiekująca się gminą Kostomłoty odnośnie energii elektrycznej i też będzie do 
naszej dyspozycji z Taurona i zaprosimy na sesję. Ta sesja to jest sesja kończąca rok, 
przyszła sesja to sesja budżetowa. Może w lutym byśmy zaprosili te osoby i wtedy będą 
pytania do nich, jak oni to widzą itd. Zgodnie z zapisem uzbrojenie strefy to jest po 
stronie gminy. Tak jest wszędzie. Ja mówię o tzw. podstawowych. Nie mówię o energii, bo 
to jest już Tauron. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Dziękuję. Zamykam pkt. 4. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Składam wniosek, żeby nie odczytywać 
sprawozdania, tak jak to było na poprzednich sesjach. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa jest za nieodczytywaniem sprawozdania:   

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Otwieram dyskusję, czy są jakieś pytania w tym zakresie? Nie widzę. 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Na poprzedniej sesji nie były zgłoszone 
wnioski, w związku z tym nie były rozpatrywane. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypominam o obowiązku składania 
oświadczeń majątkowych do 31 grudnia br. Dużo już wpłynęło. Proszę pilnować tego 
terminu. Prosiłbym o opracowanie wszystkie komisje planów pracy na 2015 r. do 15 
stycznia i przedłożenie w biurze rady.  
 
Janina Gawlik - Uzgodniliśmy, że 7 stycznia o godz. 12.00 odbędzie się Komisja Budżetu i 
będzie ona połączona z Komisją Oświaty, dlatego że chcielibyśmy popracować nad 
projektem budżetu. Panie przewodniczący ja przypominam, że prosiłam, aby na komisję 
zostały przygotowane wszystkie koszty świetlic wiejskich, a także będziemy rozpatrywać 
diety sołtysów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja chciałem prosić wszystkich 
przewodniczących komisji stałych o pozostanie po sesji z tego względu, że nasza uchwała 
proceduralna uchwalania budżetu przewiduje pewne kroki. Proponuję, aby tą sprawę, 
którą pani poruszyła przełożyć na spotkanie po, dlatego że zgodnie z uchwałą 
proceduralną Komisja Budżetu opiniuje projekt budżetu po zapoznaniu się z opiniami 
wszystkich komisji. Na dzień dzisiejszy mamy tylko wnioski Komisji Rolnictwa do projektu 
budżetu. Brakuje pozostałych czterech. W związku z powyższym ja proszę, aby tą 
sprawę, którą pani poruszyła, przełożyć na spotkanie po sesji, abyśmy jako 
przewodniczący poszczególnych komisji ustalili tryb terminowy co do pozostałych 
posiedzeń. 
 
Janina Gawlik - Myślę, że tu jest racja. Nie ma tu jednak przeszkód, aby komisja zebrała 
się jeszcze raz przed sesją po uzyskaniu wszystkich wniosków od komisji. Trochę czasu 
poświęcimy budżetowi. Są nowi radni, będą chcieli poznać każdy szczegół i spotkamy się 
jeszcze raz. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Rozumiem. Czytam §7 ust. 4 uchwały 
rady gminy Kostomłoty w sprawie uchwalenia budżetu gminy, który mówi, że komisja 
właściwa do budżetu opiniuje  projekt budżetu po otrzymaniu opinii od pozostałych 
komisji rady gminy. Prosiłbym, aby 5 min. po sesji wszyscy przewodniczący pozostali, 
żeby uzgodnić procedurę współpracy. Czy są jeszcze informacje i komunikaty? 
 
Ryszard Pisarek - Ja mam komunikat, ale nie ma tutaj kierownika ZGK. To jest 
niedopuszczalne proszę państwa, żeby pompy w dwóch przepompowniach w Piersnie, że 
mnie powołano, panie Ryszardzie niech pan biegnie, bo pan jest fachowcem, ciągle 
pracowały. Dzwonię do pana jednego z gospodarki i pytam się, czy dyżury są. Proszę 
państwa to jest niedopuszczalne. Dzwonię po sąsiednich gminach, tam gdzie jest 
kanalizacja, tam mają dyżury. U nas nie ma dyżurów, u nas jest wolna partyzantka, 
dlatego ten pan kierownik jest mi pilnie potrzebny. Nie może być tak, żeby pompa 
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pracowała non stop. Nie ma na tyle ścieków, jest to pompa zatapialna, ona musi być 
chłodzona ściekami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan już wszedł w pkt wnioski i 
zapytania. Rozumiem, że Komisja Prawa będzie się spotykała z kierownikiem ZGK, żeby 
tą sprawę rozpatrzyć. 
 
Ad. 8. 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – W ostatnią sobotę dostałam informację, że w 
miejscowości Jarząbkowice nie działają lampy już od początku grudnia na dużym odcinku 
wsi. Chodzi o to, że jak dzisiaj poinformowałam w gminie odpowiednią osobę, to 
usłyszałam od pani, że to jest jakby stały problem od Taurona, że on zwleka i bardzo 
powoli usuwa pewne awarie. To tak przy okazji, jak będzie rozmowa przy okazji strefy. 
Natomiast była taka sytuacja w październiku w Jarząbkowicach, kiedy się tam paliły 
lampy non stop i myślę, że koszta obciążały gminę. Zwlekał Tauron, bo nie miał 
podnośnika itd. Przez to, że jedynie on może nam dostarczać tą energię, żeby to nie było 
jakby nadużywane, że my nie mamy na to wpływu. I też bym chciała, żeby to ruszyło, bo 
ja też jestem w stanie jako radna uderzyć z tym problemem do firmy. Zobaczymy, kiedy 
ten problem będzie rozwiązany. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odpowiedź dostanie pani w formie 
pisemnej. 
 
Marek Pomykała - Mam zapytanie do Zarządu Dróg Powiatowych. Chciałby dostać na 
piśmie termin wycinki drzew samosiewów. Drogówka wycięła grube. Zostały wycięte w 
jesieni, co powodowało duży wzrost drzew z nasion, które spadały na ziemię. To jest 
droga Wichrów-Mieczków, Mieczków-Osiek, Mieczków-Gościsław. Te rowy są zarośnięte, 
że praktycznie jak jadą dwa auta, to jedno musi się zatrzymywać. A przede wszystkim 
wyjazdy z pól na drogę. Praktycznie nie widać nic, a ciągniki, maszyny mamy coraz 
większe. Chciałby wiedzieć, kiedy to będzie zrealizowane. 
 
Zuzanna Gonet - Mam pytanie odnośnie boiska. Chciałam się dowiedzieć, jakie kwoty 
zostały przeznaczone na boisko i chciałabym dostać to na piśmie. Druga sprawa. 
Zwróciliśmy się z uprzejmą prośbą wykonania drogi na cmentarz w miejscowości 
Ramułtowice. Przekazaliśmy to w sekretariacie UG 11.09.2014r. i nie otrzymaliśmy jako 
społeczeństwo żadnej odpowiedzi na ten temat. Chciałabym się dopisać do Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Odpowiedzi na piśmie pani dostanie, 
natomiast musielibyśmy zmieniać porządek na dzisiejszej sesji i wprowadzać uchwałę w 
sprawie zmiany Komisji Budżetu. Czy może pani poczekać do następnej sesji? 
 
Zuzanna Gonet - Tak. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jeszcze wnioski i zapytania? Nie 
widzę. 
 
Ad. 9. 
Krystyna Lech – Poruszę sprawę świetlicy wiejskiej w Szymanowicach. Mamy cały czas 
tam lokatorów, od 6 lat. To jest mieszkanie interwencyjne. Ci państwo bardzo zaniedbali 
mieszkanie. Dzieci ze wsi mają utrudniony plac zabaw, bo najczęściej jest brama 
zamknięta. Poza tym biegają tam luzem zwierzęta, które zanieczyszczają nawet ganek i 
nikt tego nie sprząta. Dopiero na moją prośbę lub któregoś z mieszkańców zaczyna się 
tam coś dziać. Chciałam się dowiedzieć, jaką mamy szansę na pokrycie tego dachu, bo są 
dziury i leje się woda. Cały FS „władowaliśmy” w tą świetlicę; świetlica jest malutka, ale 
ładna. Szkoda tego zaprzepaścić. Mieszkanie nad nami jest zaprzepaszczane. Jeszcze 
troszeczkę nie będzie świetlicy.  
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Józef Lech - Chodzi też o otynkowanie tego budynku. Budynek jest po prostu obskurny. 
Nie żądamy tego już, dopiero jak będą jakieś fundusze.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypomnę państwu, że wnioski do 
budżetu składamy do końca września każdego roku, jeśli chodzi o projektowanie na rok 
następny. W ciągu roku, jeśli pojawią się jakieś nowe potrzeby to wszystko do organu 
wykonawczego, do pana wójta. Rozumiem, że takie wnioski zostały lub będą 
sformułowane i przekazane do organu wykonawczego. Czy są jeszcze jakieś sprawy? 
 
Krystyna Lech - Jak długo oni będą tam jeszcze mieszkać, bo to jest mieszkanie 
interwencyjne, czyli na rok, góra dwa w razie jakiegoś nieszczęścia. Ci państwo tam 
mieszkają sobie cały czas. Oni zaniedbują cały ten budynek (piwnicę i górę). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie, czy od razu pan odpowie? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani sołtys umowa jest przedłużana na ten lokal co pół 
roku. Lokator ze względu na trudności życiowe, to co mi przekazała moja pani od 
gospodarki mieniem, miał być pół roku, maksymalnie rok. Mieszka tam już 6 lat. Były już 
rozmowy prowadzone  z tym panem, w związku z tym, że zaniedbuje posesje itd., i żeby 
gdzieś znalazł sobie lokal. On ciągle obiecuje. Tym razem my też umowę podpisaliśmy 
tylko na pół roku. Jest sezon zimowy i nie można eksmitować, tam też jest dwójka dzieci 
i to nie jest takie proste. On w ciągu pół roku ma coś sobie znaleźć. Też mi trudno 
powiedzieć, jaka będzie tego realizacja i na ile on będzie słowny.  
 
Krystyna Lech - Co pół roku jest przedłużana umowa o kolejne pół roku i to się toczy już 
dość długo.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Już 6 lat.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja rozumiem panie wójcie, że na 
roboczo się państwo spotkacie i będziecie wyjaśniać tą sprawę.  
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2014. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Proszę panie 
wójcie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przepraszam, że nie ma pani skarbnik, ale w poniedziałek 
zmarła jej mama i ma jeden dzień urlopu. W ramach pożyczek zwiększyła nam się kwota 
na 273 tys. zł, czyli o 118 tys. zł. Dotyczy to naszego ZUM. ZUM nie bilansuje nam się 
około 10 tys. miesięcznie. Zakład ma kredyt w rachunkach bieżących 118 tys. zł. Żeby 
pobrać następny kredyt w rachunkach bieżących, ten kredyt musi być spłacony, dlatego 
jest to ujęte w budżecie. W powiecie robiliśmy to odrębną uchwałą,  a tutaj jest to w 
budżecie. Ja już  z panem przewodniczący dyskutowałem, bo wówczas będzie to jaśniej. 
Sprawdzałem, ponieważ była udzielona pożyczka ZUM w miesiącu maju 155 tys. zł na 
pokrycie zaległości z poprzednich lat. Dlatego wyszła taka sytuacja, żeby ZUM nie utracił 
płynność finansową, ta pożyczka jest niezbędna. Już na koncie te pożyczki rosną, bo w 
sumie ZUM jest nam winny odpowiednią sumę. Oprócz tego ZUM ma na swoim stanie też 
część kredytów. ZUM ma oprócz podstawowej opieki zdrowotnej podpisany kontrakt na 
reumatologię i rehabilitację. Rehabilitacja to główny czynnik, bo ona daje dochody 
bardziej zyskowe. Natomiast, jeśli chodzi o kontraktację usług medycznych w przyszłym 
roku, to pan dyrektor może udzielić szczegółowych informacji. Natomiast NFZ przyjął 
zasadę, że kontraktacja będzie na tym samym poziomie, co w roku poprzednim, czyli 
żadne specjalizacje nie dochodzą. W miesiącu luty-marzec ma być dyskusja na temat 

 9



utworzenia tzw. mapy świadczeń usług medycznych. Mapa będzie opracowywana 
dwutorowo – urząd wojewódzki, urząd marszałkowski. Tutaj były już rozmowy 
prowadzone, żeby wzięli nas pod uwagę i zwiększyli specjalizację. Próbowaliśmy 
rozmawiać na temat rehabilitacji, ale rehabilitacji na cały powiat jest 300 tys. zł,  a my 
mamy 100. Jeszcze raz powtarzam. Żeby była płynność finansowa, to potrzebne jest 
udzielenie pożyczki.  
 
Janina Gawlik – Zmieniły się przepisy i klasyfikacja budżetowa. Teraz pożyczki są z 
wyodrębnieniem w rozchodach. Ja myślę, że naszym podstawowym zadaniem jest 
wspieranie ośrodka zdrowia. Jakby to nie funkcjonowało, liczymy na to, że czasy będą 
lepsze. Zmniejszamy plany zagospodarowania przestrzennego tzn. przesuwamy termin 
czy płatności na następny rok? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie tylko, bo część z tego, co było planowane jest już 
nieaktualna.  
 
Janina Gawlik – Czyli jakieś umowy na plany zagospodarowania przestrzennego zostały 
anulowane, czy nie podpisane? 
  
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Anulowane. Poprzez uchwały też. Nie ma umów 
podpisanych. W budżecie mamy też część ujęte w 2015 r. 
 
Ryszard Pisarek – Pan Lipowczyk jako szef firmy może dogłębniej określić, bo wiadomo że 
spłacamy pożyczkę. Czy dotyczy to remontu ośrodka, bo zaciągnięty był kredyt na 
remont ośrodka. Czy to z powodu remontu? 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Ta uchwała z obecną pożyczką jest uchwałą dotyczącą pożyczki na 
pokrycie salda z tytułu spłaty w rachunku bieżącym kredytu, żeby było można na rok 
2015 ponownie ten kredyt zaciągnąć. Pożyczka związana jest z nie bilansowaniem się w 
bieżącym roku zakładu z tytułu niskich przychodów. Nasze przychody w 90% to są 
dochody z NFZ, czyli  kontraktów, które zakład zawiera z NFZ. Zakład prowadzi trzy 
rodzaje świadczeń: podstawową opiekę zdrowotną, świadczenia ambulatoryjne 
specjalistyczne i rehabilitację. W 2012 r. nastąpiła sytuacja, gdzie NFZ rozwiązał na 
Dolnym Śląsku z przyczyn niewidomych umowy na świadczenia specjalistyczne i ogłosił 
nowy konkurs. W wyniku nowego konkursu wiele jednostek ponownie nie zostało 
zakontraktowanych. I tak jak myśmy od 1999 r. rozwijali poradnie mając w tamtym 
czasie 2-3, a jeszcze dwa lata temu mając zakontraktowanych siedem, tak po tym     
2012 r. zostaliśmy z jedną zakontraktowaną poradnią. Wszystkie protesty nie zostały 
uwzględnione. I to jest główna przyczyna nie bilansowania się. Pomijamy projekt. Nie 
bilansowania się teraz. To jest brak ok. 10.000 zł miesięcznie i to jest akurat zabranie tylu 
pieniędzy. Bo jakbyśmy porównali np. przychody z tej specjalistki na koniec III kwartału 
roku bieżącego a w 2012 r. to te przychody teraz są 40.000 zł, a 2 lata temu były 
160.000 zł. Brakuje akurat te 118.000 zł. Myślę, że nie byłoby teraz kłopotu, bo już w tej 
chwili nas nie obciążają kredyty związane z finansowaniem inwestycji. Remont, który 
został przeprowadzony, właściwie przebudowa ośrodka, była prowadzona w ramach RPO. 
Pozyskaliśmy dotację 1,3 mln zł. Cały projekt kosztował ok. 3 mln zł. Na pozostałą część 
trzeba było zaciągnąć kredyt z różnych źródeł m.in. z WFOŚiGW na części termo-
modernizacyjne. Przez długi okres czasu udawało się te kredyty spłacać z własnych 
środków, ale w  2012 r. gdzie nastąpiło załamanie tą specjalistką, tego się już nie dało 
zrobić i jak pan wójt wspomniał tutaj trzeba było poprosić organ założycielski, żeby te 
kredyty spłacać. Na dzień dzisiejszy w sumie zaciągnęliśmy kredytów na 1,2 mln zł. 
Gmina wsparła 680 tys. zł na cele inwestycyjne plus 150 tys. wiosną i teraz czekamy na 
tą uchwałę. To jest na środki bieżące. Kwota 680 tys. zł na kredyty, natomiast własnych 
środków myśmy spłacili 470 tys. zł. W tej chwili została końcówka ok. 300 tys. zł kredytu 
do spłacenia, który już w tej chwili samodzielnie spłacamy. On został skonsolidowany i on 
właściwie nie ma znaczenia na naszą działalność, bo to jest rata już  w tej chwili 3 tys. zł 
miesięcznie, a nie jak było 3 lata temu 30 tys. zł. Natomiast odnośnie kontraktowania w 
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roku przyszłym. Nie zapowiada się, że będzie lepiej z tego względu, że te umowy, które 
zostały podpisane wcześniej, czyli w 2012 r. po wywaleniu nam poradni. Przypomnę, że 
wywalono nam ortopedyczną, ginekologiczną, dermatologiczną, laryngologiczną, 
okulistyczną. Została tylko reumatologia.  
 
Iwo Iwaszków - Czy jakieś uzasadnienie NFZ podał? 
 
Eugeniusz Lipowczyk - Nie.  
 
Iwo Iwaszków - Czyli podjął decyzję i nie wiadomo dlaczego? 
 
Eugeniusz Lipowczyk - NFZ podjął decyzję taką, że nie zakontraktował poradni uznając, 
że w konkursie wybrał lepszych świadczeniodawców, ich zadaniem.  Myśmy odwoływali 
się od tej decyzji. Byłem u wojewody, posłów, różnymi kanałami, ale niestety bez skutku. 
NFZ nie bierze pod uwagę, że mamy  w tej chwili bardzo nowoczesną bazę, że posiadamy 
wymagany sprzęt według rozporządzeń ministra, według rozporządzeń prezesa NFZ. Były 
przeprowadzone przed rozstrzygnięciem konkursu dwie kontrole NFZ, które potwierdziły 
stan posiadania, jeśli chodzi o sprzęt i kwalifikacje personelu i spokojnie oczekiwaliśmy 
na rozstrzygniecie konkursu. Tymczasem okazało się, że niestety nie. To nie jest tylko 
nasz przypadek. To dotknęło kilkaset jednostek na Dolnym Śląsku. Jak śledziłem 
odwołania tych jednostek, to naprawdę myślę, że może z pięć zostało uwzględnionych. 
Myślę, że NFZ ma monopol i tutaj działają nie procedury, które są bardzo nie przejrzyste 
w porównaniu do zamówień publicznych i uczciwość  przy kontraktowaniu tych świadczeń, 
natomiast jest to jakby rozdawane uznaniowo. Ja się tego nie boję tutaj przed państwem 
powiedzieć. Naprawdę byłem bardzo tym mocno zdruzgotany, bo wydawało mi się, że 
zakład jakby buduje swoją markę rozwijając świadczenia, polepszając ich jakość, a tym 
czasem się okazuje, że nie. Jak się jeszcze czyta po tym całym zamieszaniu protokół 
kontroli NIK, bo był publicznie dostępny, że otrzymały świadczenia jednostki, w których 
NFZ nie przeprowadził kontroli, które nie spełniały tych warunków, a kontrakty otrzymały. 
Tak to wygląda. 
 
Józef Lech - Może pani Jaworowicz by pomogła? 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Nie. Jeszcze trzy zdania, jeśli chodzi o 2015 r. Miały być 
organizowane konkursy w tym roku, jeśli chodzi o rehabilitację i w 2015 r. wiosną na 
specjalistkę. Myśmy czekali na te konkursy, szczególnie jeśli chodzi o specjalistkę, bo 
była szansa na dogranie ewentualnie tych poradni, które zostały zabrane. Zmieniły się 
przepisy latem, nie ma konkursu, odbędą się w 2016 r., umowy obecne są anektowane. 
Te konkursy w roku 2016 będą się odbywały na podstawie map zdrowotnych, natomiast 
obecnie NFZ przedstawia nam do aneksu propozycje finansowe zbieżne z poziomem 
finansowania roku 2014. Ani złotówki więcej. To jest, jeśli chodzi o rehabilitację i 
specjalistkę. Natomiast, jeśli chodzi o POZ to jest ogromne zamieszanie, mówię o 
lekarzach pierwszego kontaktu. Zamieszanie spowodowane pakietem onkologicznym, 
gdzie porozumienie jeleniogórskie mówi, że nie otworzy gabinetów, ponieważ stało się to, 
że dołożono lekarzom w podstawowej opiece zdrowotnej szereg kompetencji i te 
kompetencje (możliwość zwiększania ilości różnych badań). Pominę oczywiście wzrost 
kosztów. Natomiast NFZ bardzo się upiera przy zostawieniu obecnego finansowania. Jeżeli 
już chce zmienić, to tak zmienia to pokrętnie, że omija obecny współczynnik i niby 
podwyższa stawkę. Ale tak i tak jest to jakby to samo. Na dzisiaj śledząc tą sytuację nie 
wiemy, jak to się rozwiąże. W każdym razie te jednostki, które są zrzeszone w 
porozumieniu powiedziały, że 2 stycznia nie otwierają gabinetów. To są oczywiście 
praktyki lekarzy rodzinnych, ale one mają ogromne znaczenie. W kraju może być taka 
sytuacja, że wielu pacjentów z terenu np. Udanin może zjechać do Kostomłotów, bo nie 
będzie miał dostępu w Udaninie. Pan dr. Krajewski jest przewodniczącym porozumienia.  
 
Iwo Iwaszków - Jak w pańskiej perspektywie wyglądają rokowania, jeśli chodzi o rozwój 
ZUM. Będzie progres? Wyjdziemy na prostą, czy nie? 
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Eugeniusz Lipowczyk – Myśmy przez kilkanaście lat nie mieli żadnych problemów. 
Głównym graczem jest NFZ i myślę, że bardzo wiele od niego zależy. My też musimy 
wziąć pod uwagę, że znajdujemy się  w takiej lokalizacji, w jakiej się znajdujemy.  
 
Iwo Iwaszków - Chodzi mi o to, czy rokowania są pozytywne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę zadawać panie radny konkretne 
pytanie, bo zaczyna się dyskusja. 
 
Eugeniusz Lipowczyk – Ja zawsze patrzę optymistycznie na przyszłość. Jest wiele 
zapowiedzi ze strony NFZ, gdzie poszukuje się zmian dot. sposobu finansowania, ale czy 
to będzie. Trzeba sobie radzić w każdej sytuacji i próbować szukać gdzie indziej 
pieniędzy, nie tylko w NFZ, z tym, że tutaj są też różnego rodzaju ograniczenia.  
 
Janina Gawlik – To, jak NFZ liczy, to każdy wie, nawet z subwencją oświatową wystarczy 
tysięczną przesunąć w bok i już to samo wychodzi co było. Ja mam pytanie. My w roku 
2014 przekazaliśmy pożyczkę jako gmina 155 plus te 108. Proszę powiedzieć, czy te 10 
tys. to jest taka kwota brakująca miesięcznie, czy jest to więcej. Patrząc na ten rok,  w 
którym gmina udzieliła pożyczki, to wychodzi trochę więcej niż 10 tys.  
 
Eugeniusz Lipowczyk – Te 150 tys. z wiosny poszły na pokrycie zobowiązań, które 
powstały w latach poprzednich. Gdybyśmy spojrzeli na zestawienie przychodów i 
kosztów, to jest to ok. 10 tys. zł, mimo że podjęliśmy różnego rodzaju oszczędności, 
które wyniosły ok. 90 tys. W 2014 zaoszczędziliśmy 70 tys. zł, ale jednak dochody też 
zmalały i dalej jest niedomknięcie tego budżetu.  
 
Ryszard Pisarek - Dziękuję panu za tą wypowiedź. Dobrze, że jestem w Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku i zainteresuję się bliżej. Bardzo bym pana prosił, 
myślę że to będzie osobne spotkanie na komisji. Po to jest powołana komisja, żeby 
rozwiązywać pewne problemy. Trochę martwi mnie, że ten NFZ tak traktuje gminy, ale to 
jest temat na później. Uważam, że mamy pana wójta, który będzie operatywny. Uważam, 
że pan uruchomi pewne wizyty u marszałka, bo też jest odpowiedzialny za służbę 
zdrowia. Nie może być tak, że pan w roli proszącego. Dziękuję panu, że pan zwierzył nam 
się tutaj, a my jako komisja będziemy prosić pana o sprawozdanie, które dla pana jest 
ważne, ale i dla nas będzie ważne. Byśmy prosili na temat tych problemów, które pan 
ma.  
 
Iwona Ryszka – Panie radny, chciałam powiedzieć, że jako Komisja Oświaty mamy w 
ciągu roku spotkania, na których omawiamy wszystkie sprawozdania jednostek 
samorządowych m.in. ZUM. Myślę, że wtedy dyskusja nastąpi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jeszcze pytania do projektu 
uchwały. Nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Kostomłoty na rok 2014 w przedstawionej wersji: 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
Informuję, że rada gminy Kostomłoty podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Kostomłoty na rok 2014. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
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dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały o odczytanej treści. 
  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
Informuję, że rada gminy Kostomłoty podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wykazu 
niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały o odczytanej treści. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Informuję, że rada gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów 
do organów samorządu mieszkańców wsi. 
 
 Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa, abyście złożyli 
deklaracje, czy chcecie państwo dostawać materiały w wersji elektronicznej, czy 
papierowej. Pani Ania taka deklarację przedłoży i proszę się deklarować w tej kwestii. Po 
sesji proszę przewodniczących komisji o pozostanie na 5 minut.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak oraz Wójt Gminy Stanisław Wicha złożyli 
życzenia noworoczne.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem poinformować, że biuro rady prześle sołtysom 
informację o zebraniach wiejskich. Postaramy się, aby dziennie odbyły się dwa zebrania w 
odstępach półtora godzinnych. To będzie też zebranie dotyczące spraw mieszkańców  i 
miejscowości. Myślę, że przy wyborach sołtysów i rad sołeckich to będzie poruszane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos?  
 
Jan Szwedo – Może nie w tym punkcie powinienem się odezwać, ale w ciągu drogi 
wojewódzkiej pomiędzy Kątami Wr. a Środą Śl. w miejscowości Kryniczno, w lipcu została 
postawiona bramka na mostku i tam się nic nie robi. Bramka stoi i przeszkadza. 
Słyszałem, że poszły wnioski z różnych gmin, aczkolwiek może wniosek z naszej gminy 
wesprze to działanie. To zagrożenie na pewno zagraża bezpieczeństwu w ruchu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To jest teren Środa Śl., niemniej jednak 
ten wniosek zostanie przesłany do DSDiK. Czy są pytania? Nie widzę. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie sesji nr III/14. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.35. 
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Załącznik  
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 
LIV sesji w dniu 12 listopada 2014 r. 

I sesji w dniu 1 grudnia 2014 r.   
 II sesji w dniu 10 grudnia 2014 r. 

 
1. Uchwała Nr LIV/328/14 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

rok 2014. 
Plan po zmianach: dochody budżetu gminy 21.897.886,25 zł, wydatki budżetu 
gminy 23.386.620,25 zł. 
 

2. Uchwała Nr I/1/14 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 
przeprowadzenia głosowania nad wyborem Przewodniczącego Rady Gminy 
Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

3. Uchwała Nr I/2/14 w sprawie w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

4. Uchwała Nr I/3/14 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 
przeprowadzenia głosowania nad wyborem Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

5. Uchwała Nr I/4/14 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

6. Uchwała Nr I/5/14 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

7. Uchwała Nr I/6/14 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

8. Uchwała Nr I/7/14 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Prawa, 
Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 
 

9. Uchwała Nr I/8/14 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

10. Uchwała Nr I/9/14 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 
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Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

11. Uchwała Nr I/10/14 w sprawie wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

12. Uchwała Nr I/11/14 w sprawie wyboru członków Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia, Sportu i Wypoczynku Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

13. Uchwała Nr I/12/14 w sprawie wyboru członków Komisji Prawa, Porządku 
Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

14. Uchwała Nr I/13/14 w sprawie wyboru członków Komisji Rolnictwa Rady 
Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

15. Uchwała Nr I/14/14 w sprawie wyboru członków Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

16. Uchwała Nr I/15/14 w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu      
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
 

17. Uchwała Nr II/16/14 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 
2014. 
Plan po zmianach: dochody budżetu gminy 21.927.686,25 zł, wydatki budżetu 
gminy 23.416.420,25 zł. 

 
Ponadto Wojewoda Dolnośląski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 12.12.2014r. 

NK-N.4131.54.74.2014.AS stwierdził nieważność § 7 ust. 3 pkt 4 i 5 („4) otwarty konkurs 
ofert ogłasza się w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.kostomloty.pl; na stronie 
internetowej Gminy www.kostomloty.pl oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu, 5) konkurs ofert 
nadzoruje komisja konkursowa powołana przez Wójta”) oraz § 11 ust. 5 lit.e („e. za 
udział w posiedzeniach Komisji jej członkom nie przysługuje wynagrodzenie”) załącznika 
do uchwały Nr LIII/318/14 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 28 października 2014 r. w 
sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Kostomłoty z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  

W trakcie postępowania nadzorczego organ nadzoru stwierdził podjęcie w/w 
przepisów z istotnym naruszeniem ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie oraz ustawy o pracownikach samorządowych. 
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